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سرمقاله

ضرورت نگاه جامع به عوامل مؤثر 
در مهار تورم

ادامه از صفحه یک
این اقدام منجر به افزایش پایه پولی و به تبع 
آن افزایش نقدینگی در جامعه می شود. افزایش 
نقدینگی بدون رشد متناسب در تولید، فشار 
تورمی را تشدید می کند. بنابراین، تا زمانی که 
ساختار بودجه ای کشور اصلاح نشود و درآمدها 
و هزینه ها در تعادل نباشند، مهار تورم امری 

دشوار خواهد بود.
آرژانتین  دولت  تجربه  که  است  آن  واقعیت 
های  خانه  وزارت  بودجه  حذف  با  داد  نشان 
اضافه، میدان دادن به بخش خصوصی و حذف 
هزینه های سربار بدون هیچ تعارف و ملاحظه ای 

این مساله محقق شد. 
از سوی دیگر ما همچنان با متغیر دیگری به 
نام تحریم ها روبرو هستیم. تحریم ها دسترسی 
را  بین المللی  بازارهای  و  ارزی  منابع  به  کشور 
محدود کرده اند. کاهش درآمدهای ارزی ناشی 
از صادرات نفت و سایر کالاها، عرضه ارز در بازار 
داخلی را کاهش داده و فشار تقاضا را افزایش 
اتخاذ  با  حتی  شرایطی،  چنین  در  می دهد. 
سیاست های درست ارزی، امکان کنترل کامل 
بازار وجود ندارد. رفع تحریم ها و بهبود روابط 
بین المللی می تواند جریان ورود ارز به کشور را 

تسهیل کرده و به ثبات نرخ ارز کمک کند.
و در نهایت باید گفت اگرچه انتقاد وزیر اقتصاد 
به قیمت گذاری دستوری و تأکید بر واقع گرایی 
در تعیین نرخ ارز بجاست، اما برای مهار تورم 
و ایجاد ثبات پایدار اقتصادی، نیازمند اقداماتی 
فراتر از تنظیم سیاست های ارزی هستیم. اصلاح 
ساختار بودجه، کاهش اتکا به درآمدهای نفتی، 
افزایش شفافیت مالی، حمایت از تولید داخلی، 
جذب سرمایه گذاری خارجی و تلاش برای رفع 
تحریم ها از جمله اقداماتی هستند که باید در 
دستور کار قرار گیرند. بدون پرداختن جدی به 
این متغیرهای کلیدی، تلاش برای اصلاح بخشی 
از اقتصاد ممکن است نتایج مطلوبی به همراه 
نداشته باشد و حتی آسیب های جدیدی را ایجاد 
کند. هرچند که به هر حال این اقدام از جنبه 
های بسیاری مثبت است اما باید سایر متغیرها 

نیز همزمان با این اقدام اصلاح شود.

خبر

اخبار

بیگدلی: 
عملکرد دولت چهاردهم تاکنون 

موفق بوده است
شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو 
اسلامی گفت: عملکرد دولت چهاردهم با توجه 
به  توجه  با  همچنین  و  اقتصادی  وضعیت  به 

بحران های منطقه ای مثبت بوده است.
درباره  ایسنا  با  گفت وگو  در  بیگدلی،  احمد 
عملکرد دولت چهاردهم تاکنون عنوان کرد: با 
توجه به وضعیت اقتصادی و معیشتی کشور 
منطقه ای  بحران های  به  توجه  با  همچنین  و 
دولت  آغاز  در  صهیونسیتی  رژیم  جنایات  و 
چهاردهم، این دولت تاکنون موفق عمل کرده 
است. نماینده مردم خدابنده در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: از سوی دیگر مدت زیادی 
از آغاز دولت چهاردهم نمی گذرد و هنوز برای 

قضاوت درباره عملکرد آن زود است.
شورای  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو 
به  سال  یک  باید  حداقل  کرد:  تاکید  اسلامی 
دولت آقای پزشکیان زمان بدهیم تا دولت بتواند 
بخشی از برنامه های خود را پیش ببرد. درحال 
حاضر باید تمامی قوا و بخش های کشور دست 
به دست هم بدهیم تا نظام مقدس جمهوری 
اسلامی با سربلندی از این بحران ها خارج شود.

شهادت یکی از رزمندگان نیروی 
ویژه صابرین سپاه پاسداران

علی احمدی رزمنده نیروی ویژه تیپ صابرین 
حین  در  که  پاسداران  سپاه  زمینی  نیروی 
امنیت  شهدای  عملیاتی  رزمایش  ماموریت 
جنوب شرق کشور مجروح شده بود به شهادت 

رسید.
به گزارش ایسنا و بنا بر اعلام روابط عمومی 
نیروی زمینی سپاه پاسداران، شهید علی احمدی 
و  مجروحیت  تحمل  روز   ۳۵ گذشت  از  پس 
سپری کردن حالت کما در بخش مراقبت های 
ویژه یکی از بیمارستان های کرمان، به شهادت 
رسید. این شهید مدافع امنیت از ناحیه سر دچار 
تلاش های  باوجود  که  بود  شده  شدید  آسیب 

پزشکان به شهادت رسید.
احمدی  پیکر شهید  تدفین  و  تشییع  مراسم 

متعاقبا اعلام می شود.

پزشکیان: 
شخصا روند اجرای تولید انرژی 

پاک را پیگیری می کنم
وزرای  حضور  با  جلسه ای  در  جمهور  رئیس 
و  تهران  استاندار  صمت،  نیرو،  نفت،  کشور، 
معاونان ذیربط، ضمن اطلاع از آخرین وضعیت 
تولید و تامین انرژی، مدیریت بهینه ناترازی ها و 
آلودگی هوا در کلانشهرها،  با  برنامه های مقابله 
بر توجه توأمان به بخش تولید و مصارف خانگی 
و ضرورت مدیریت هوشمندانه تولید و مصرف از 

سوی مدیران مربوطه تاکید کرد.
به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان عصر امروز 
جمعه با حضور در وزارت کشور، در جلسه ای با 
حضور وزرای کشور، نفت، نیرو و صنعت، معدن و 
تجارت، معاونان ذیربط و استاندار تهران در جریان 
مدیریت  انرژی،  تامین  و  تولید  آخرین وضعیت 
بهینه ناترازی ها و برنامه های مقابله با آلودگی هوا 

در کلان شهرها قرار گرفت.
به  توأمان  توجه  جمهور  رئیس  جلسه  این  در 
بخش تولید و مصارف خانگی، لزوم صرفه جویی در 
مصرف و تامین ذخایر به ویژه برای روزهای سرد را 
مورد تاکید قرار داد و مدیران دستگاه های ذیربط را 
به مدیریت هوشمندانه تولید و مصرف توصیه کرد.

مسئولان مربوطه نیز در این جلسه گزارش هایی 
از آخرین وضعیت تولید و تامین انرژی و راهکارهای 
مدیریت ناترازی های موجود و مراقبت از سلامت 

مردم در شرایط آلودگی هوا را ارائه کردند.
رئیس جمهور در این جلسه با اشاره به ریشه های 
با  داشت:  اظهار  انرژی  ناترازی  آمدن  وجود  به 
آسیب شناسی صورت گرفته، تولید انرژی پاک در 
دستور کار قرار گرفته و بنده شخصا روند اجرای این 
برنامه را پیگیری خواهم کرد و از مسئولان اجرای 
طرح می خواهم که هر جا مانع یا مشکلی پیش روی 
آن بود، موضوع را به شکل مستقیم با بنده مطرح 

کنند.
در بخش های  کنندگان  پزشکیان همه مصرف 
راهکارهای  حداکثری  رعایت  به  را  مختلف 
نیاز  مورد  انرژی  پایدار  تامین  برای  صرفه جویی، 

دعوت کرد.

سخنگوی وزارت دفاع:
ایران ظرفیت بالقوه ساخت 
هواپیمای مسافربری را دارد

قابلیت  ایران  گفت:  دفاع  وزارت  سخنگوی 
علمی و ظرفیت بالقوه برای قرار گرفتن در تراز 
و  مسافربری  هواپیماهای  سازنده  کشورهای 

تجاری را دارد.
به گزارش ایسنا، سردار سرتیپ رضا طلایی نیک 
سخنگوی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح  
با اشاره به برگزاری دوازدهمین نمایشگاه بین المللی 
هوایی و فضایی ایران اظهار داشت: این نمایشگاه 
در بر گیرنده بخشی از قابلیت های علمی و ملی 

ایران و نیز کشورهای شرکت کننده است.
سردار طلایی نیک ادامه داد: نمایشگاه بین المللی 
سازمان های  ظرفیت  از  ایران  فضایی  و  هوایی 
صنعتی تا مراکز علمی و پژوهشی در هوانوردی و 
صنعت هوایی را در بر می گیرد که علاوه بر وزارت 
دفاع و سازمان های تابعه و همچنین ظرفیت های 
کشورهای دیگر، شرکت های دانش بنیان نیز در این 

نمایشگاه مشارکت دارند.
افزود: حضور کشورهای  سخنگوی وزارت دفاع 
چین، روسیه، پاکستان، مالزی و ایران در نمایشگاه 
نشان دهنده  ایران  فضایی  و  هوایی  بین المللی 
حوزه  فناوری های  و  علمی  تبادل  در  هم افزایی 
هوایی است که صنعت هوایی گستره متنوعی در 
زیرسامانه ها و صنایع مرتبط دارد؛ به گونه ای که 
حوزه های  در  ناوبری،  و  اویونیک  حوزه  بر  علاوه 
الکترونیک و سایر زیرسامانه های صنعت هوایی 
در این نمایشگاه قابلیت های علمی، فنی و تولیدی، 

عرضه شده است. 
و جمعی  دفاع  وزیر  عنوان کرد: حضور  وی 
دوازدهمین  در  کشوری  و  لشکری  مقامات  از 
نمایشگاه بین المللی هوایی و فضایی ایران برای 
نشان دهنده  نمایشگاه،  این  از  بازدید  و  افتتاح 
اهمیت صنعت هوایی برای ایران است که در 
قانون برنامه هفتم توسعه یکی از اولویت های 
توسعه صنعتی و فناری های نوین در این صنعت 

تعیین شده است.
سردار طلایی نیک گفت: وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح پیشنهادات مدونی را برای توسعه 
صنعت هوایی و استفاده از فناوری های دو منظوره 
دفاعی و ملی به دولت عرضه کرده است و پس از 
تصویب آیین نامه مشارکت ملی - دفاعی بر اساس 
زمینه های  توسعه،  برنامه هفتم  قانون  ماده ۱۰۲ 
خصوصی،  بخش  مشارکت  برای  گسترده ای 
و  لشکری  بخش های  و  دانش بنیان  شرکت های 
کشوری در حوزه های گوناگون و به ویژه صنعت 

هوایی فراهم خواهد شد.

نهم  حجاب  و  عفاف  درمورد  پیشنهادی  لایحه 
دولت  به  قضائیه  قوه  سوی  از   ۱۴۰۲ اردیبهشت 
سیزدهم ارسال شد، دولت وقت هم بیست  و هفتم 
همان ماه این لایحه را تصویب و با قید دو فوریت 
برای تصویب و تبدیل به قانون به مجلس شورای 

اسلامی ارسال کرد.
نمایندگان مجلس یازدهم دو فوریت این لایحه را 
رد کردند اما ۲۳ خرداد همان سال نمایندگان با ۱۸۵ 
رأی موافق، ۳۰ رأی مخالف و ۷ رأی ممتنع به یک 

فوریت آن رای مثبت دادند.
پنج روز بعد در تاریخ ۲۸ خرداد ماه کلیات لایحه 
با اصلاحاتی  دولت در کمیسیون قضایی مجلس 
تصویب شد. دو ماه پس از آن نیز مجلس با استناد 
به اصل ۸۵ قانون اساسی برای بررسی این لایحه 
کمیسیون ویژه تشکیل داد، مجلس در ۲۹ شهریور 
سال ۱۴۰۲ این لایحه را برای اجرای آزمایشی سه ساله 

تصویب و به شورای نگهبان ارسال کرد.
مطابق اصل )۸۵( قانون اساسی، مجلس شورای 
صلاحیت  ضروری  موارد  در  تواند  می  اسلامی 
وضع قوانین آزمایشی را به کمیسیون های خویش 
تفویض کند و موارد در کمیسیون تخصصی بررسی 

و تصویب می شود.
حدود یک ماه بعد شورای نگهبان اعلام کرد که 
این لایحه دارای ابهاماتی همچون بار مالی است و به 
همین دلیل آن را به مجلس برگرداند، رفت  و برگشت 
لایحه میان مجلس و شورای نگهبان چندبار انجام 
شد تا در نهایت اواخر شهریور ۱۴۰۳ شورای نگهبان 
مصوبه کمیسیون ویژه را تأیید کرد و این لایحه به 

قانون تبدیل شد.
محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 
۷ آذر ماه در نشست خبری با اصحاب رسانه اعلام 
کرد که ۲۳ آذرماه با پایان یافتن مهلت سه ماهه، 
قانون عفاف و حجاب را برای اجرا به دولت ابلاغ می 
کند ولی تا امروز که ۲۴ آذرماه است این قانون هنوز 

ابلاغ نشده است.
مسعود پزشکیان رئیس جمهور ۱۲ آذر در گفت 
مجلس  قانون  این  اجرای  درباره  تلویزیونی  وگوی 
از  قانون حجاب خیلی بحث داریم.  گفت: درباره 
لحاظ اجرایی برای من که باید اجرا کنم سوالات و 

ابهامات زیادی وجود دارد.
وی افزود: قرار است گفت وگو کنیم و تعامل، که 
هم اصول را و هم وفاق را داشته باشیم. در حال 
کار روی آن هستیم و خیلی مسائل آن جای سوال 
است. می گویند اگر کاری را می خواهید خراب کنید، 
از آن بد دفاع کنید. کسانی که می خواهند این کار را 
کنند باید مهارت و باور و توانمند داشته باشند و یک 
چنین موردی را در سیستم اداری خودمان نمی بینم. 
و چنین رفتاری را مساله دار می دانم. باید بنشینیم 
گفت وگو کنیم ببینیم به چه شکلی قرار است این 

اتفاق بیافتد.
رئیس مجلس شورای اسلامی ۱۸ آذرماه در جمع 
دانشجویان دانشگاه تهران درباره این لایحه اظهار 
داشت: اخیرا رئیس جمهور و معاون حقوقی ایشان 
بیان کرده اند که در بخش هایی از قانون ابهام و برای 
اجرا نکاتی داریم این هم روشن است، این هم مسیر 
خود را دارد اگر واقعا اشکالی وجود دارد همین قانونی 
که آن را تصویب کرده، مسیری هم برای اصلاح آن 
گذاشته است، اگر دولت ایرادی دارد لایحه اصلاحی 
ارائه کند. همچنین محمدباقر قالیباف، در نشستی 
با خبرنگاران اعلام کرد که قانون عفاف و حجاب را 
۲۳ آذر ماه ابلاغ می کند اما ۲۳ آذر گذشت و قانون 
مذکور ابلاغ نشد و حتی دیروز شهرام دبیری، معاون 
پارلمانی رئیس جمهور اعلام کرد که دولت اصلاحیه 
ای در دست دارد، آیا این اصلاحیه مانع ابلاغ شده 

است؟ 
نیز  مجلس  رئیس  به  نزدیک  های  رسانه  برخی 
مدعی شده اند که ابلاغ این قانون تا آماده شدن 

لایحه اصلاحی دولت فعلا متوقف شده است.

در این راستا ایرنا با تعدادی از نمایندگان مجلس 
درخصوص روند تصویب این قانون و شرایط اجرای 
آن در جامعه گفت وگو کردیم، مخالفان قانون عفاق 
اشکالات  دارای  قانون  این  که  معتقدند  حجاب  و 
زیادی است که اجرای آن کشور را با مشکل مواجه 
می کنند، موافقان نیز به این موضوع تاکید دارند که 
قانون مصوب مجلس باید اجرا شود و ایرادات آن 

حین اجرای قانون برطرف شود.
گفت وگوی ایرنا با موافقان و مخالفان قانون عفاف 

و حجاب را در ادامه می خوانید:
نباید با اجرای قانون مشکل دار عفاف و حجاب برای 

خود هزینه درست کنیم
بیت الله عبداللهی نماینده مردم اهر در مجلس 
در مخالفت با قانون عفاف و حجاب، گفت: قانون 
عفاف و حجاب دارای اشکالاتی است و ما نباید با 
اجرای این قانون مشکل دار برای خودمان، کشور و 
نظام هزینه درست کنیم، اجرای این قانون به دلیل 
اشکالاتی که دارد، واکنش هایی را نیز از سوی رئیس 

جمهور در پی داشته است.
نماینده مردم اهر در مجلس اظهار داشت: آن چه 
مسلم است اینکه قوای سه گانه در باره این مصوبه 
نظرات مختلفی دارند و به منظور رفع اختلاف نظرها 
درباره این قانون باید قانون عفاف و حجاب دوباره 

بررسی و اصلاح شود.
وی افزود: رئیس جمهور نمی گوید که با عفاف 
و حجاب مخالف است بلکه می گوید باید ایرادات 
و اشکالات این قانون رفع شود زیرا شرایط و بستر 
اجرای آن فراهم نیست و ما باید همانطور که رهبر 
معظم انقلاب نیز تأکید داشته اند در بحث عفاف و 

حجاب با تدبیر عمل کنیم.
سنگینی مجازات ها در قانون عفاف و حجاب به 
خاطر افزایش میزان جریمه ها توسط دولت است

حسینعلی حاجی دلیگانی نایب رئیس کمیسیون 
قانون عفاف و  به عنوان موافق  نود مجلس  اصل 

حجاب، گفت: سنگینی مجازات های مالی در نظر 
گرفته شده در قانون عفاف و حجاب به خاطر افزایش 
چهار تا ۶ برابری عدد جریمه ها توسط دولت است.

و  ایرادات  وجود  پذیرش  با  مجلس  نماینده  این 
اشکالات در قانون مصوب کمیسیون ویژه مجلس، 
گفت: قانون عفاف و حجاب مانند هر قانون دیگری 
ایرادات و  نوشته دست بشر است و ممکن است 

اشکالاتی داشته باشد.
اظهار  نود مجلس  اصل  کمیسیون  رئیس  نایب 
داشت: اشکالات قانون عفاف و حجاب باید در مسیر 
اجرا مشخص شود که در اینصورت برای اصلاح آن 
راهکارهای قانونی لازم پیش بینی شده و می توان 

برای اصلاح آن طرح و لایحه ارائه کرد.
قانون  به  انتقادات مهمی که  از  افزود: یکی  وی 
عفاف و حجاب وارد می شود سنگینی جریمه های 
ملی در نظر گرفته شده در این قانون است که در 
این باره باید بگویم که تعیین عدد جریمه بر عهده 

دولت است.
حاجی دلیگانی خاطرنشان کرد: سنگینی جریمه 
های مالی قانون عفاف و حجاب به خاطر این است 
که دولت چهاردهم در ابتدای کار خود جریمه های 
مالی را چهار تا ۶ برابر افزایش داد که همین مسأله 
باعث شد تا جریمه های مالی قانون عفاف و حجاب 

سنگین به نظر برسد.
اظهار  نود مجلس  اصل  کمیسیون  رئیس  نایب 
داشت: طبق قانون دولت می تواند هر سه سال یک 
بار جریمه های مالی را افزایش دهد اما تا زمان آغاز 
به کار دولت چهاردهم ۶ سال بود که جریمه های 
مالی افزایش نیافته بود و دولت چهاردهم در ابتدای 
کار خود جریمه های مالی تخلفات رانندگی را چهار 

تا شش برابر افزایش داد.
مجازات های قانون عفاف و حجاب برای بی حجابی 

هیچ تطابقی با جرم ندارد
عثمان سالاری عضو کمیسیون قضایی مجلس از 

جمله نمایندگان مخالف با قانون عفاف و حجاب 
درمورد اجرای این قانون، گفت: مجازات های در نظر 
گرفته شده برای بی حجابی در قانون عفاف و حجاب 
هیچ تطابقی با جرم ندارد و جرم انگاری هایی که در 
این زمینه شده بسیار سنگین تر از جرمی است که 

صورت می گیرد.
وی با اشاره به مصوبه مجلس درباره لایحه عفاف 
این لایحه در کمیسیون قضایی  و حجاب، گفت: 
مجلس قبل تصویب شده و اگر در کمیسیون قضایی 
مجلس فعلی مورد بحث و بررسی قرار می گرفت 
قطعا با این محتوا از سوی اعضای کمیسیون مورد 

مخالفت واقع می شد.
داشت:  اظهار  مجلس  قضایی  کمیسیون  عضو 
جرم انگاری هایی که در مصوبه مربوط به عفاف و 
حجاب شده و مجازات های در نظر گرفته شده هیچ 
تطابقی با جرم ندارد و به عنوان نمونه برای یک جرم 
تکمیلی در نظر  اولیه و یک مجازات  یک مجازات 

گرفته شده که این اصلا مناسب نیست.
سالاری با تاکید بر اینکه در ارتباط با بحث حجاب 
باید فرهنگ سازی کنیم و اصل و ریشه را مورد توجه 
فرهنگ سازی  و  آموزش  با  باید  قرار دهیم، گفت: 
زمینه را برای ترویج فرهنگ عفاف و حجاب فراهم 
کنیم نه اینکه با تعیین مجازات های سنگین بخواهیم 

با بدحجابی برخورد داشته باشیم.
داشت:  اظهار  مجلس  قضایی  کمیسیون  عضو 
اعتقادی  و  دینی  شرعی،  امر  یک  حجاب  مسئله 
است و هیچ کس با آن مخالفتی ندارد. همه ما نیز 
بر حفظ حجاب تاکید داریم اما مجازات هایی که در 
این مصوبه در نظر گرفته شده بسیار سنگین است و 

متناسب با جرم نیست.
وی افزود: به نظر من ضرورت دارد تا دولت لایحه 
اصلاحی برای مصوبه مربوط به عفاف و حجاب به 
مجلس ارائه کند یا نمایندگان خود طرح اصلاح این 

قانون را در دستور کار داشته باشند.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس به هیچ عنوان هیچ 
تصمیمی برای افزایش قیمت بنزین در بودجه ۱۴۰۴ نگرفته است.

به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف با حضور در برنامه بدون 
تعارف در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه دولت مدعی شده که 
مجلس دست ما را برای واردات بنزین بسته است و ناچاریم بنزین 
را گران کنیم، از نظر شما قرار است چه اتفاقی برای این موضوع 
بیفتد؟ گفت: در قانون هدفمنمدی که قانون دائمی است دست 
هر  دولت  هم  الان  همین  و  است  باز  قیمت گذاری  برای  دولت 

تصیمی بگیرد امروز می تواند اجرا کند.
وی با بیان اینکه دیدیم که اخیرا هم دولت تصمیم گرفت بنزین 
سوپر کند و اجازه داد بخش خصوصی وارد کند، تصریح کرد: واقعا 
کشور محدودیت ارز دارد برای وارداتی که بنزین را لیتری قریب 
به ۴۰ هزار تومان خرید کند و ۳ هزار یا ۱۵۰۰ تومان بفروشد. به 

قولی اگر روی گنج قارون هم نشسته باشیم کم می آوریم و این 
مسیر درستی نیست. ولی مجلس به هیچ عنوان هیچ تصمیمی برای 

افزایش قیمت بنزین در بودجه ۱۴۰۴ نگرفته است.
رئیس مجلس در پاسخ به پرسشی درباره مصوبه مجلس برای 
واردات خودرو تصریح کرد: خودروسازان می گفتند که ارز نداریم 
در شرایطی که تا آبان ماه سال گذشته حدود ۶ و نیم میلیارد 
قرار  اختیار خودروسازان  در  ارز  قطعات  واردات  برای  فقط  دلار 
گرفت و این تا پایان سال حتما ۸ میلیاد دلار می شود. چطور برای 
واردات قطعات ارز هست ولی برای واردات خودرو، ارز نباشد؟ این 
منطقی نیست. نمی خواهم موضوع را باز کنم ولی حتما رانت هایی 

هم وجود دارد.
قالیباف گفت: ما در مصوبه ای ملزم کردیم خودروسازان هر 

چقدر قطعات وارد می کنند نصف آن را باید خودرو وارد کنند.

قانون حجاب و عفاف همچنان محل بحث است

دوراهی ابلاغ یا اصلاح
گروه سیاسی- قانون عفاف و حجاب این روزها در کانون توجه عمومی قرار دارد؛ تصویب، نحوه و زمان اجرا و آثار و تبعات اجتماعی این قانون مجلس با 

واکنش های متفاوتی از سوی مردم، مسئولان، شخصیت های سیاسی و اجتماعی و کارشناسان مواجه شده است.

و و نحوه قیمت گذاری بنزین توضیحات قالیباف درباره مصوبه واردات خودر

ضرورت دارد 
تا دولت لایحه 
اصلاحی برای 

مصوبه مربوط به 
عفاف و حجاب 

به مجلس 
ارائه کند یا 

نمایندگان خود 
طرح اصلاح 
این قانون را 

در دستور کار 
داشته باشند

معاون اول رئیس جمهور در نشست صمیمانه با اعضای جبهه اصلاحات جنوب 
غرب استان تهران گفت: در »دولت وفاق ملی« به دور از شعار ازهمه فعالان سیاسی 
اعم از اصلاح طلب یا اصولگرا دعوت می کنیم  به میدان بیایند و برای حل مشکلات، 

کمبودها، ناترازی ها و ناکارآمدی ها کمک کنند و راه حل بدهند.
به گزارش ایسنا، محمد رضا عارف در این نشست که با حضور نمایندگان جبهه 
اصلاحات از شهرستان های اسلامشهر، بهارستان و رباط کریم برگزارشد، بعد از 
توضیحات حاضران درباره فعالیت های صورت گرفته از سوی جبهه اصلاحات در 
جنوب غرب استان تهران برای افزایش مشارکت مردم گفت : با آنکه مشکلات و 
نارسایی هایی فراتر از پیش بینی ها به ما به ارث رسیده و با ناترازی های بزرگی روبرو 
هستیم اما تمامی اعضای دولت وفاق ملی با جدیت تلاش می کنند و به هیچوجه 
دنبال سیاه نمایی نیستیم،  ما اعتقاد و عزم جدی برای حل مشکلات مردم، با کمک 

خود مردم داریم اما  از همه می خواهیم در »دولت وفاق ملی«   پای کار بیایند.
وی در ادامه خطاب به حاضران در جلسه گفت: جبهه اصلاحات، فراتر از حزب 
و گروه و جناح است، جبهه اصلاحات همان خط امام)ره( است و توقعمان از تمام 
فعالان سیاسی اصلاح طلب این است که مثل همیشه  به کمک دولت بیایند وبرای 
حل مشکلات، کمبودها، ناترازی ها و ناکارآمدی ها راه حل بدهند. معاون اول رئیس 
جمهور در ادامه با بیان اینکه  دولت با  با فعالان سیاسی جریان های مختلف در 
تعامل است افزود: برای انتصاب هیچ مدیری به صورت ایجابی ورود نکرده ایم و 
این دستور شخص رئیس جمهور است، شخص وزیر یا استاندار خودش باید برای 
انتخاب همکارانش تصمیم بگیرد و بعد هم پاسخگو باشد اما با این حال به صورت 

سلبی ورود می کنیم و اگر مدیری مناسب نبود باید کنار برود، به همین خاطر 
است که انتخاب استانداران، سه ماه به طول انجامید. عارف خاطرنشان کرد: توقع 
ما ازجبهه های سیاسی این است که فراتر از سطح یک جبهه سیاسی، بدون وجود 
هیچگونه مانع و سدی با دولت و نمایندگان آن اعم از استاندار و فرماندار درارتباط 

باشند و به آنها کمک کنند و استانداران نیز از مشورت های آنان استفاده کنند.
نسل آینده چه خواهد گفت؟

عارف در ادامه با اشاره به ناترازی ها گفت: برای دولت چهاردهم ادامه مسیر به 
شکل کنونی بسیار کم هزینه تر است اما ما وظیفه داریم که به نسل آینده هم فکر 
کنیم، ما نمی توانیم همه پول نفتی که استخراج می کنیم را خرج کرده و چیزی برای 
نسل آینده باقی نگذاریم. آیا نسل آینده این اجازه را به ما می دهد که هیچ چیزی 

برای او باقی نگذاریم ؟مطمئنا نظر مردم برای ما ملاک خواهد بود.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه گفت: در حال حاضر ما دو برابر پولی که از 
هدفمند کردن یارانه ها به دست می آید، یارانه می دهیم و واقعیت این است که ما 
با این شرایط دولت را تحویل گرفته ایم. رئیس و کارمند بیگناه چرا باید رها شود؟ 
وی  با اشاره به رویکرد دولت وفاق ملی، گفت: ما دولت وفاق هستیم، اما به دنبال 
منافع حزبی و گروهی و وفاق با دوستان خودمان نیستیم، ما نمی خواهیم مثل آن 
دوره هایی باشیم که وقتی یک دولت روی کار می آمد یک لشکر نیرو با خودش می 
آورد و همه گذشتگان را بدون قدر دانستن زحماتشان رها می کرد و اصلا فکر نمی کرد 
که رئیس اداره، رئیس دانشگاه، کارشناس و کارمندی که کنار گذاشته می شود، خانه 
نشین می شود و چه بر سرش می آید، ما می گوییم که آنها گناه نکرده اند که حالا که 

دولت عوض شده  آنها هم کنار گذاشته شوند و هیچ استفاده ای در وطن خودشان 
از آنها نشود.  عارف در ادامه افزود:  ما بر موضوع بهبود وضعیت معیشتی مردم 
وفاق داریم، همه ما معتقدیم که معیشت مردم باید به صورت آبرومندانه تامین 
شود و برای رسیدن به این هدف، با همه آنها که کاربلد هستند وفاق و کار می کنیم.

در برق و گاز صنعت،  قاطعانه می ایستیم
وی در ادامه به موضوع ناترازی برق، آب و گاز اشاره کرد و گفت: دیگر اجازه 
نمی دهیم که در بهترین ساعات کاری، برق و گاز صنعت قطع شودبلکه کار را از 
دستگاه های دولتی و اداری شروع کرده ایم و در این مسیر»قاطع«  هستیم، ما تمامی 
مدیران دولتی را که اضافه مصرف دارند توبیخ می کنیم . عارف افزود: مصارف دولتی 
باید به ۵۰ درصد مصرف کنونی برسد و شما برای اولین بار در دولت های اخیر شاهد 
خواهید دید که دولت چهاردهم چگونه در این زمینه جدی است. گاز باید به صنعت 
برسد، ما رویه گذشته را دنبال نخواهیم کرد که گاز و برق صنعت، فدای مصرف 

بالای خانگی و دولتی بشود، ما از هیچ مصرف اضافه ای به راحتی عبور نمی کنیم. 
پیام همه را به ما برسانید

معاون اول رئیس جمهور در ادامه خطاب به اعضای جبهه اصلاحات جنوب غرب 
تهران گفت: در انتخابات گذشته، ۵۰ درصد از مردم ایران رای ندادند، این پیام مهمی 
است، شما باید نه تنها پیام رسان رای دهندگان باشید بلکه باید واسطه انتقال پیام 
آن ۵۰ درصد دیگر که رای ندادند به دولت باشید،  خواسته ها و توقعات آنها را به ما 

برسانید ، »سرمایه اجتماعی« برای این دولت بسیار مهم است.
 عارف گفت: ما هرگز گله و شکایت نکرده و نخواهیم کرد، راهبرد ما تلافی کردن و 

تسویه حساب های بی ارزش سیاسی نیست، ما از نیروهایی مثل شما که در جبهه 
اصلاحات و در بین مردم منطقه خودتان اصالت و آبرو دارید می خواهیم که به 
کمک دولت بیایید، فعالانه حضور داشته باشید و مطالبات مردم را به ما برسانید تا با 

شناخت جلو برویم ، بگویید که مساله روز مردم و اولویت آنها چیست .
معاون اول رئیس جمهور در پایان گفت: مقام معظم رهبری  پرورش ۱۰۰ مدیر 
توانا را به ما تکلیف کرده اند و ما یک پروژه برای تربیت ۱۰۰۰ مدیر را شروع کرده ایم، 
به وزارت کشور هم تکلیف شده است که از بخشداری ها و فرمانداری های بخش ها 
و شهرهای کوچک شروع کند واز مدیران جوان استفاده کند تا آنها برای پست های 
بالاتر آماده شوند شما در این مسیر هم کمک زیادی می توانید به مدیران دولتی 

کنید، افراد مستعد و کاردان را معرفی کنید .

معاون اول رئیس جمهوری مطرح کرد
تکلیف رهبر انقلاب برای تربیت 100 مدیر توانا
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